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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Bak község Önkormányzati Képviselő-testületének 2013. január 15. napján a Baki 
Közös Önkormányzati Hivatal épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 4.) 1903 órai 
kezdéssel megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
   - Németh Dezső, települési képviselő  
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                   
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, jegyző 
   Garamvölgyi György iskola igazgató 
   Baloghné Bacsa Ibolya IKSZT munkatárs, 

Vizsiné Kalugyer Gyöngyi ÁMK igazgató. 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 6 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv 
hitelesítésre Balogh Elemér és Tamás Béláné települési képviselőket kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a 
meghívóban kiküldött napirendek kiegészítésre kerüljenek 4. napirendként a KEOP-2012-
5.5.0/A pályázati konstrukció megtárgyalásának ügyével, így 5. napirendi pontként kerülne 
tárgyalásra az „Egyebek” napirend. 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 6 igen szavazattal – az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1. IKSZT működtetéséhez pályázati lehetőség. 

Előterjesztő: Molnár Károly polgármester, Baloghné Bacsa Ibolya IKSZT munkatárs. 
 

2. IKSZT munkatárs foglalkoztatására pályázati kiírás. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester. 

 
3. Tartós lekötés meghosszabbítása. 

Előterjesztő: Molnár Károly polgármester. 
 

4. KEOP-2012-5.5.0/A pályázati konstrukció megtárgyalása. 
Előadó: Molnár Károly polgármester. 

 
5.     Egyebek. 
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Napirendek tárgyalása: 

 
 

1. IKSZT működtetéséhez pályázati lehetőség. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester, Baloghné Bacsa Ibolya IKSZT 
munkatárs. 
 

Molnár Károly, polgármester: jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerint kiküldésre 
került az előterjesztés. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya, IKSZT munkatárs: A pályázati lehetőség a működési 
költségekhez nyújtott támogatás, célja a fenntartó anyagi tehermentesítése. Mivel az IKSZT 
működéséhez nem rendeltek pénzt, országos szinten felmerült igényként olyan pályázati 
lehetőség, amely a bérköltségek mellett az egyéb költségekhez nyújt támogatást, a szakmai 
tevékenység finanszírozását biztosítva. Olyan tevékenységek megvalósítására lehet pályázni, 
amelyek az IKSZT-ben kötelező elemként szerepelnek. 18 hónapra lehet támogatást 
igényelni azokhoz a programokhoz, amelyeket egyébként is meg kellene valósítani. Az 
elmúlt években is jelentkeztek olyan költséges programok, mint a tánctábor, napközis tábor, 
bio növény termesztő tanfolyam, kézműves tanfolyam, szabó-varró tanfolyam, népi 
kismesterségek oktatása, előadássorozat a Kertbarát Egyesülettel. Fenntartási kötelezettség 
ehhez a projekthez is kapcsolódik. Ha a pályázat le is jár, a fenntartás biztosított, mivel 
olyan feladatokra nyújtanánk be pályázatot, amelyet a Faluház korábban és a jövőben is 
ellátna. 
 
Molnár Károly, polgármester: A pályázat keretében 3-5 mFt közötti összegre lehet igényt 
benyújtani, mi a felső határt célozzuk meg. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A cél világos és jogos is. A fenntartás, ami vitás. 
Ezekben a programokban újdonság is van. 5 éven keresztül ezt miből tartjuk fenn? A 
számítások szerint 2014-től kezdődően még 5 évig fenn kell tartanunk a programokat, havi 
kettő programot jelent a fenntartási kötelezettség. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya, IKSZT munkatárs: Az általunk megcélzott komponens évi 12 
alkalmat, tehát havi egy alkalmat jelent. Nem kimondottan a kosárfonó tanfolyamot kell 
kiválasztani továbbviendő programként, hanem azokat, amelyek eddig is mentek és a 
jövőben is meg kívánjuk valósítani. Nyertes pályázat esetén már az idei évben el kell 
kezdeni a megvalósítást, amely a jövő év végén fut ki.  
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   
 

5/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete kinyilvánítja 
szándékát, hogy részt kíván venni a TÁMOP 3.2.3.B-12/1 jelű 
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pályázaton. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 
pályázati dokumentáció aláírására. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

2. IKSZT munkatárs foglalkoztatására pályázati kiírás. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester. 

 
 
Császár László, jegyző: Azért szükséges a pályázat kiírása, mert a részmunkaidős IKSZT 
munkatárs határozott idejű jogviszonya 2013. január 31. napjával lejár. A pályázati kiírás 
tervezete jelen jegyzőkönyv 2. számú mellékleteként csatolva. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ismét egy éves időtartamra kerülne kiírásra a 
pályázat? Nem lenne célszerű a naptári évhez igazítani a foglalkoztatás időtartamát? 
 
Császár László, jegyző: Azért került az elmúlt évben is egy évre kiírásra a pályázat, mivel 
így rugalmasan lehet alkalmazkodni az esetleges, a IKSZT-re vonatkozó szabályok 
változására. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya, IKSZT munkatárs: A január 31-i váltás a legcélszerűbb, mert 
mindig az év végén, a következő év elején jelentkezik a legtöbb munka. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Hol kerül meghirdetésre a pályázat? 
 
Császár László, jegyző: A községi honlapon, a Közigálláson, illetve a hirdetőtáblákon. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

6/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen jegyzőkönyv 2. 
számú melléklete szerinti tartalommal pályázati felhívást tesz közzé 
IKSZT munkatársi álláshely betöltésére. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

3. Tartós lekötés meghosszabbítása. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester. 
 

Molnár Károly, polgármester: Az októberi döntés alapján 10 mFt lekötött értékpapírral 
rendelkezik az önkormányzat, amely december 15-tel lejárt. Mivel ezen összeg 
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igénybevételére még nincs szükség a működéshez, célszerű lenne az továbbra is lekötni 
mindaddig, míg nem szükséges az igénybevétel. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

7/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete ideiglenesen szabad 
pénzeszközeiből 10 mFt-ot a számlavezető Bak és Vidéke 
Takarékszövetkezet ajánlata alapján 2012. december 15-től 
határozatlan időre - likviditási alap vásárlására le kívánja kötni. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly, polgármester. 

 
 
 4. KEOP-2012-5.5.0/A pályázati konstrukció megtárgyalása. 

Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: Készült előterjesztés (jelen jegyzőkönyv 3. számú 
mellékleteként csatolva). A projekt ügyében előzetes egyeztetést folytattunk. A tervek 
szerint az iskola hőszigetelésére, a nyílászárók cseréjére, a fűtési rendszer korszerűsítésére, 
az óvodánál a nyílászárók cseréjére, az épület hőszigetelésére, a hivatalnál a nyílászárók 
cseréjére, a hőszigetelésre, a Faluháznál pedig a fűtési rendszer korszerűsítésére gondoltunk. 
Jelenleg folyik a pályázati érték becslése, az épületek hőtechnikai felmérése annak 
érdekében, hogy nagyságrendileg tisztában legyünk a beruházás költségeivel. 
Hozzávetőlegesen 100 mFt a fejlesztés költségigénye. A pályázat 85 %-os támogatási 
intenzitású. 
 
Németh Dezső települési képviselő: Ez az utolsó lehetőség az EU-s pályázati pénzek 
lehívására, mivel 2015-ig meg kell valósítani az elnyert projekteket. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nagyon nagy lehetőség ez az Önkormányzatnak, de 
át kell gondolni, mire vállalunk kötelezettséget. Célszerű lenne a projektet részekre bontani, 
az egyes épületeket külön egységként kezelve. Mivel itt közbeszerzés lesz, az ajánlatok 
közvetlenül nem hozzánk érkeznek be, így nehezebb azokat kontrollálni. Ez egy hatalmas 
falat, mivel az önrész 15 %, az legalább 15 mFt-ot jelent az Önkormányzatnak. Ez azt 
jelenti, hogy az egyéb fejlesztések tolódnak, mivel ez a beruházás az összes fejlesztési 
forrást elviszi. Az önrész alapra vonatkozó jogszabályt átnézte, de az csak mint 
kamatmentes hitel működik, a pályázónak kell végül kigazdálkodnia a pályázati önrészt. 
 
Garamvölgyi György, iskola igazgató: A kiíró előzetes regisztrációhoz köti a pályázat 
beadását. Előzetesen konzultálni kell az Energia Hivatallal. Ennek az eljárásnak célja a 
reális tervezés biztosítása, energiahatékonysági szempontból előzetesen vizsgálják, 
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véleményezik a tervezett beruházásokat. 
 
Németh Dezső települési képviselő: Megújuló energiát hasznosító beruházásra is lehet 
pályázni? 
 
Garamvölgyi György, iskola igazgató: A kiírás „B” része a megújuló energia hasznosítás. 
Nem tudja megítélni, hogy érdemes-e a megújuló energia hasznosítására irányuló 
beruházások többlet költség vonzatát vállalni, mivel az az önrész mértékét is jelentősen 
megemeli. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Most elsősorban a fő kereteket kell meghatározni.  
 
Molnár Károly, polgármester: Energetikai szempontú terveket kell készíteni. A 
Faluházról, az óvodáról vannak tervdokumentációk, de a hivatalról és az iskoláról 
semmilyen terv nem áll rendelkezésre. A napokban elkezdődött felmérés, ennek alapján 
tudnak árajánlatot adni a tervezésre és a beruházásra. Ha minden a tervek szerint alakul, a 
100 mFt-os értékhatáron belül tudunk maradni. Mivel ennek a pályázatnak a beadása nagyon 
speciális szakértelmet igényel, pályázatíró közreműködését is igénybe kell venni. Az IKSZT 
projektet levezénylő Tarr Ervinnel előzetesen felvette a kapcsolatot, tovább kellene haladni 
a tárgyalásokkal. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Első körben mindenképpen csak az előzetes 
szándék kinyilvánításáról lehet szó, lefolytatni az előzetes tárgyalásokat és a konkrét 
feltételek ismeretében szabad végső döntést hozni a pályázat benyújtásáról. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

8/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat képviselő-testülete kinyilvánítja 
szándékát, hogy részt kíván venni  a KEOP-2012-5.5.0/A jelű 
pályázaton. A képviselő-testület felkéri a polgármestert a pályázat 
benyújtásához szükséges előkészítő tevékenység keretén belül a 
pályázatíróval, illetve az energetikai tervezővel való 
kapcsolatfelvételre. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly, polgármester. 

 
 
  5. Egyebek 
 
  5.1.  
 
Garamvölgyi György, iskola igazgató: Megköszöni az elmúlt évek együttműködését, bízik 
abban, hogy a jövőben is további jó együttműködés lesz az önkormányzat és az iskola 
között.  
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Vizsiné Kalugyer Gyöngyi: Megköszöni, hogy bizalmat szavazott a képviselő-testület 
számára az ÁMK vezetése ügyében. 
 
 

Ezt követően Garamvölgyi György iskola igazgató, Vizsiné Kalugyer Gyöngyi 
ÁMK igazgató és Baloghné Bacsa Ibolya IKSZT munkatárs 2035 órakor 
távozott a testületi ülésről. 

 
  5.2. 
 
Molnár Károly polgármester: Tájékoztatja testületet, hogy az idősek napi ünnepség 
tervezett időpontja 2013. február 10. 
Elmondja, hogy dr. Pálfi Dénes 75. születésnapja alkalmából több, megyei intézmény 
szervez megemlékezést. Az ünnepség helyszíne a Megyeháza lesz, időpontja: 2013. február 
09. Az ünnepségen fellép a baki Kórus. Az ünnepség megszervezését 50.000,- Ft-tal 
javasolja támogatni. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   

 
9/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat képviselő-testülete költségvetése terhére 
50.000,- Ft (azaz Ötvenezer forint) támogatást biztosít dr. Pálfi 
Dénes díszpolgár születésnapi köszöntésére. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly, polgármester. 

 
  5.3. 
 
Molnár Károly polgármester: A Vince-napi rendezvény a következő hét végén kerül 
megtartásra, 30.000,- Ft összegű önkormányzati hozzájárulást kellene biztosítani, melynek 
fedezete költségvetési megtakarítás. 
 
  5.4. 
 
Molnár Károly polgármester: A testület októberi ülésén döntött a Baki Hegyi Út Építése 
Alapítvány kuratóriumának újjászervezéséről. Személy szerint sajnálja, hogy Balogh 
Elemért, aki az Alapítvány ügyeinek viteléért olyan sokat tett, kihagyták a kuratórium tagjai 
közül. Ezt a mulasztást orvosolva javasolja, hogy Balogh Elemért is kérje fel a testület a 
kuratórium munkájában való részvételre. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
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hozza:   
 

10/2013. számú határozat: 
Bak község Önkormányzat képviselő-testülete 120/2012. számú 
határozatát kiegészítve, a Baki Hegyi Út Építése Alapítvány 
kuratóriumának tagjává felkéri Balogh Elemért. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly, polgármester. 

 
  5.5. 
 
Molnár Károly polgármester: Az elmúlt időszakban a hivatalt és az orvosi rendelőt 
takarító dolgozó megbízási szerződéssel látta el feladatát. Mivel a megbízási jogviszony 
szolgálati időre nem jogosít, ezért javasolja, hogy a következő évi költségvetés tervezése 
során a takarítónő munkaviszonyban való foglalkoztatása kerüljön figyelembe vételre. 
 
  A képviselő-testület a javaslattal egyetértett. 
 
  5.6. 
 
Császár László, jegyző: Az önkormányzati fizikai alkalmazott, aki a gépkocsivezetői 
feladatokat is ellátja, feladatainak újra gondolása, a feladatok körének pontosabb 
meghatározása lesz szükséges 2013-ban, mivel a dolgozó jelentős mértékű túlmunkát végez 
– munkaidő nyilvántartás alapján. Ennek a túlmunkának a szabadidővel való kompenzálása 
annak nagy mennyisége miatt nem lehetséges, ezért a költségvetés tervezése során a 
felhalmozott túlóra kifizetésére forrást kell biztosítani. A jövőben pedig vagy részmunkaidős 
foglalkoztatott alkalmazásán, vagy a feladatok körének csökkentésén el kell gondolkodni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Anyagi lehetőségeink megengedik a további 
foglalkoztatott alkalmazását? 
 
Császár László, jegyző: Vagy a közfoglalkoztatotti körből arra alkalmas személy, vagy 
egyéb pályázati lehetőség keresése szükséges. 
 
  A képviselő-testület a javaslattal egyetértett. 
 
  5.7. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: A hét végén megtartott újévi fogadás lényegesen 
eredményesebben sikerült, mint az előző évi. Hiányolja azonban, hogy a tavalyi évhez 
hasonlóan a polgármester az elmúlt év eredményeiről, illetve a jövő évi tervekről nem 
tájékoztatta a megjelenteket. 
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  5.8. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: A közmeghallgatáson elhangzottak alapján üdvözli, 
hogy megtörtént a köztéri alkotások tél elleni védelme letakarással, de a Faluháznál lévő 
színpad megóvásáról is gondoskodni kellene. Szintén a lakossági fórumon hangzott el, hogy 
a település bizonyos szakaszain hófogó hálót kellene elhelyezni, ami sajnálatos módon nem 
történt meg. 
 
  5.9. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Mivel a településen elég magas az arra alkalmas 
erőgéppel rendelkező vállalkozók száma, a jövő évben célszerű lenne pályázatot kiírni a hó-
eltakarítási feladatok elvégzésére és a legkedvezőbb ajánlatot adó vállalkozóval szerződést 
kötni. 
 
  5.10. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: A 2013. évi költségvetés tervezéséhez kapcsolódóan 
el kellene gondolkodni azon, hogy egy erdélyi településsel nem kíván-e testvér települési 
kapcsolatot kiépíteni Bak. Ehhez azonban anyagi forrás szükséges, minimum 100 eFt, a 
legalább kétszeri odautazás költségeire. 
 
  5.11. 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Mivel a Tó Vendéglő hasznosítására kiírt pályázat 
eredménytelenül zárult, a Baki Asszonyok a sütő-főző tevékenységre igénybe vehetnék az 
épületet. Ehhez azonban kellene legalább egy megfelelő méretű gáztűzhely és mosogató. 
Kéri, hogy a polgármester vegye fel a kapcsolatot vendéglátó-ipari tevékenységet folytató 
vállalkozókkal, nem tudnának-e segíteni ezügyben. 
 
  5.12. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A Rózsa utcában épülő járda kapcsán elmondja, 
hogy nem lenne célszerű fekvőrendőr építése, mivel megállna így az esővíz, illetve az 
indokolatlanul lelassítaná a forgalmat. 
 
  5.13. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A település központi részén elég sok, jelentős 
vállalkozás működik. Az óvodától a Takarékszövetkezet épületéig húzódó járda elég rossz 
állapotban van, meg kellene keresni az érintett vállalkozókat és az Ő anyagi 
szerepvállalásukat is kérve kellene az önkormányzatnak a járdát felújítani. 
 
  5.14. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A közelmúltban gyalog ment végig a Kossuth utcán 
és meglepődve tapasztalta, hogy mennyire rossz állapotúak az út mentén elhelyezkedő házak 
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kerítései. Jó lenne kiírni egy pályázatot a kerítések felújítására, önkormányzati forrás 
biztosításával a festék megvásárlásához. 
 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület nyílt ülését 2137 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                jegyző 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 
 Balogh Elemér    Tamás Béláné 
          települési képviselő          települési képviselő 
 


